



ELPA 21 Summative Assessment Parent Information

ဆုကိုဖိမိပ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲအိၣ်:

မုၢ်ခံနံၤ(မုၢ်ယုၢ်),လၢဖၢတြၢၤအါရံၤ ၂သီဒီးမုၢ်ခံနံၤ(မုၢ်ယုၢ်),လၢမးစး ဣသိအဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်န့ၣ်ပုၤ ကွၢ်ဖိကအိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးစးလၢအမ့ၢ်ဝဲ**English Language Proficiency Assessment** လၢ **the 21st Century** အစီၢ်,လၢအဘၢၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးအီၤလၢ**ELPA21 Summative** တၢ်ဒီးစးန့ၣ်လီၤ.

ELPA21 န့ၣ်မုၢ်ကိးစးတၢ်ဒီးစးလၢခိၣ်ဖျၢၣ်ပုၤဒီးတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်အကထီၣ်ကွၢ်ဝဲကွၢ်ဖိ အကီၤလၢဝါကျိၣ်ဘၣ်ဘျးဘျးဝဲလဲၣ်လံးဒီးဖဲအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မၤလိဝဲလံးဒီးအတၢ်စ့ၢ်ထီၣ်ပသီ ထီၣ်လၢခ့ၢ်ကွၢ်တၢ်ပၤ ၂တီၤအကတီၢ်,ဒီးမၤန့ၣ်ဝဲတၢ်ကတံၢ်ကတီၢ်အသးလၢဖျၢၣ်မိမိဒီးတၢ်ဖံးတၢ် မၤအစီၢ်အတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ELPA21 အတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်အသးအကထီၣ်ဝဲတၢ်အုၣ်သး လၢအပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ **English Language Proficiency(ELP)** အပတီၢ်လံၤခါန့ၣ်လီၤ.တၢ် အပတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမၤဒိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ကတီၢ်ကျိၣ်အတၢ်ကိတၢ်ခဲ,တၢ်ကူၣ်သ့ၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်က တီၤကျိၣ်,ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်တၢ်ကတီၢ်ကျိၣ်လၢတၢ်မၤလိကိးမံၤအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လီၤ.

တၢ်စ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢတၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်လၢ **ELPA21** အပူၤန့ၣ်ကမၤစၢၤသရၣ်သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအကထီၣ်ဝဲကွၢ်ဖိအတၢ်စံၢ်တၢ်ဘါဒီးထံၣ်ဝဲလၢကွၢ် ဖိလိၢ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်မၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဒီးစးအစၢၤန့ၣ်ပျဲၣ်သရၣ်သရၣ်မုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအကဟ့ၣ်လီၤ.တၢ်သးစၢၤအါလၢအကကွၢ် က့ၤဝဲအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သိၣ်လိဒီးမၤစၢၤဝဲအဝဲသ့ၣ်ဖဲအဆၢတံၢ်လီၤတၢ်လၢအကမၤစ့ၢ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်လိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ကွၢ်ဖိလၢအမၤလိကီၤလၢဝါကျိၣ်လၢအအိၣ်လၢအအိၣ်ဝဲအပူၤကိးစးန့ၣ်ကဘၣ်ဒီးစးဝဲ **ELPA21** ကိးန့ၣ်ဒီးပုၤယုၢ်ကွၢ်ဖိလၢအမိၢ်ပၢ်စ့ၢ်လိၢ် ကွၢ်ဝဲ **ELL** အတၢ်မၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဒီးစးအမးန့ၣ်ကမၤစၢၤကတံၢ်ကတီၢ်န့ၣ်လီၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်ခါအုၣ်ညါတပတီၢ်အ ပူၤန့ၣ်လီၤ.နတၢ်သ့ၣ်ကွၢ်ဘၣ်ယး **ELPA21** မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ်ဝံသးစ့ၢ်ဆဲးကျိးဘၣ်န့ၣ်ဖိအ **ELL** သ့ၣ်သ့ၣ်မုၢ်တက့ၢ်.

ပုၤဒီးတၢ်ယုးယိၣ်အါ,

ELL သရၣ်သရၣ်မုၢ်တဖၣ်



တၢ်ကဲဘျးကဲဖျိၣ်လၢ **ELPA21** အတၢ်သမံသမိး(တၢ်ဒီးစး)

- ထီၣ်ကွၢ်ဝဲတၢ်ကတီၢ်ကျိၣ်အတၢ်လၢ ထီၣ်လၢထီၣ်လၢတၢ်ကန့ၣ်,တၢ်တဲ, တၢ် ဖး,ဒီးတၢ်ကွးလံၤလၢကီၤလၢဝါကျိၣ် အတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးယုၢ်သ့ၣ်ညါဝဲ ကွၢ်ဖိအတၢ်စံၢ်ဆူၣ်ဒီး အတၢ်စံၢ်စၢၤ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဖိခိၣ်လီၤ.
- ထီၣ်ကွၢ်ဝဲတၢ်လၢထီၣ်လၢထီၣ်လၢတ န့ၣ်ဒီးတန့ၣ်အတီၢ်ပူၤ
- ထီၣ်ကွၢ်ဝဲကွၢ်ဖိအတၢ်မၤလံၢ်,ထီၣ်သ ငြိၢ်ဒီးပုၤအစၢၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢပကီၢ် ရုၣ်ဒီးထံကီၢ်အပူၤ